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Concern over Moscow Pride Parade 
 
Strasbourg, 17.05.2009 - The Chairman of the Committee of Ministers of the 
Council of Europe, Samuel Žbogar, Minister for Foreign Affairs of Slovenia, 
expresses his concern about the action taken against the organisers of the 
Moscow Pride Parade. 
 
People belonging to sexual minorities enjoy the same right to freedom of 
expression and to freedom of assembly as any other individual within the 
jurisdiction of a member state of the Council of Europe. 
 
According to the established case law of the European Court of Human Rights, 
peaceful demonstrations cannot be banned simply because of the existence of 
attitudes hostile to the demonstrators or to the causes they advocate. 
 
The fact that this is not the first year such a situation has developed is of 
concern to the Chairman of the Committee of Ministers of the Council of Europe. 
 
 
La « Gay Pride » de Moscou suscite des inquiétudes 
 
Strasbourg, 17.05.2009 – Le Président du Comité des Ministres du Conseil de 
l'Europe, Samuel Žbogar, ministre slovène des Affaires étrangères, fait part de 
son inquiétude concernant les mesures prises à l’encontre des organisateurs de 
la manifestation homosexuelle de Moscou. 
 
Les personnes appartenant à des minorités sexuelles jouissent du même droit à 
la liberté d’expression et à la liberté de réunion que toute autre personne 
relevant de la juridiction d’un Etat membre du Conseil de l'Europe.  
 
Selon la jurisprudence établie de la Cour européenne des droits de l'homme, les 
démonstrations pacifiques ne sauraient être interdites simplement en raison de 
l’existence d’attitudes hostiles aux manifestants ou aux causes pour lesquelles 
ils militent. 
 
Le fait que ce ne soit pas la première année qu’une telle situation se produit est 
un sujet d’inquiétude pour le Président du Comité des Ministres du Conseil de 
l'Europe.  
 


